
חנוכה
הנה 10 דברים 

שיאירו לכם את החג



1
למה חנוכה? 

חנוכה מסמל את ניצחון האור 
על החושך, הרוח על החומר.

 והוא גם חניה רגעית 

במסע הרוחני שלנו, חָנוּּ - כּהֹ, 
לקראת המשך התיקון הפנימי 

של האדם. 



2

למה 8 ימים?
8 הוא סמל למה שמעבר לטבע, 

קפיצה לממד הרוחני שהוא 
מעל ההיגיון.
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כמו הסופגניות, כולנו עשויים מסוג של 

בצק, טבולים עמוק בשמן וברצונות שלנו. 

מצד שני, כל אחד מאיתנו עשוי ממרקם 

אחר ומתהדר בצבע משלו. 

החכמה היא לא לכפות את טעמינו על 

אחרים ובטח לא לדכא את טעמם. 

כשמתחברים קורים ניסים 
רק כשמתאחדים, הופכים 

את האגו הגדול שלנו לכלי 
שמאיר לכולם, כוח פנימי 

שמסלק כל חושך. 

בחנוכה יש לנו הזדמנות להתחבר למרות 

השוני ולהתקשר מעליו. 

כי דווקא בחיבור בינינו, מעל הטעמים 

המנוגדים, נוצרת הרגשה של שלמות 

והתחשבות, וכל אחד מתענג מהציפוי 

המתוק של האחר, במקום לבלוס את 

הסופגנייה שלו ולמרמר.
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 השמן מייצג את האגו. 

ככל שהרצון שלנו גדול יותר, כך הוא יכול 
להכיל יותר אור, בתנאי שמדליקים אותו 

למען אחרים.

מה העניין עם השמן?
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אור מדליק אור
האור בנר החנוכה לא מתמעט 

כשמעבירים אותו לנר נוסף, להפך, 
הוא מרבה את האור. זה מסמל את 

הכוח שבחיבור, כשאדם מדליק 
את הניצוץ הרוחני שבו, הוא יכול 

להאיר אחרים מבלי לאבד דבר. כך 
נוצר מעגל של השפעה שמתרחב 
ומתעצם. האור הוא סמל ליכולת 

לשתף, להעניק ולהתחבר, ובכך 
להאיר את הדרך לכולם.
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אתם יוונים או מכבים?
המאבק האמיתי של חנוכה הוא פנימי, בין 

תרבות החומר שמקדשת גאווה ותהילה 
אישית, לבין רוח החיבור והערבות ההדדית.

היוונים לא שאפו לכבוש פיזית, אלא להפיץ את ערכי תרבותם, 

פולחן הגוף, ספורט ואורח חיים המבוסס על חומריות. 

מנגד, המכבים פעלו לשמר את ערכי ישראל, שמדגישים חיבור 

עמוק בין אנשים ואהבת הזולת. איחוד כזה לא רק מחזק את 

הקשר החברתי, אלא גם פותח את הלבבות למשהו גבוה יותר, 

לכוח הטבע, כוח חיים שמביא ברכה.

גם היום, השפעת תרבות החומר והפילוג הפנימי מרחיקים 

אותנו מהיעוד שלנו. 

המאבק אינו חיצוני בלבד, אלא פנימי, בין 

ה"מתייוון" שבתוכנו לבין ה"מכבי" שמאמין בכוח 

החיבור.

כשנתאחד מחדש כעם סביב ערכי הערבות והחיבור, 

נחזיר לעצמנו את כוח האחדות, נעמוד כמודל עולמי 

של חברת מופת ונשוב להאיר לכל העמים.



אור הנר אינו רק חיצוני, הוא מסמל את האור הפנימי 

שבכל אחד מאיתנו, שמחכה להתגלות ברגע שנתבונן 

פנימה ונתחבר לחלק האלוהי שבנו, הוא החלק שכולו 

השפעה לזולת. 

האור, גם אם הוא קטן, הוא כוח פעיל שמספיק 
כדי לנצח חושך גדול, מצב של ניתוק, פירוד או 
ייאוש. האור מסמל את התכונות האלוהיות שבאדם, 

כמו אהבת הזולת, נתינה ואחדות, שמובילות את האדם 

להתעלות מעל עצמו ולחיבור עם אחרים.

לעומת זאת, חושך מייצג את האגו, את הריחוק ואת 

הכוחות השליליים שמפרידים בין אנשים.

פעולות קטנות של חיבור ואהבה, כמו הדלקת נר אחד, 

משקפות כיצד מאמץ פנימי ולו הקטן ביותר, יכול 

לייצר שינוי עצום, לפרוץ דרך אל הטוב ולהאיר את 

דרכו של האדם ושל סביבתו לעבר עולם של חיבור 

ואחדות. 

"מעט מן האור דוחה 
הרבה מן החושך" 

)ספר הזוהר(
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בכל יום עוד אור

בכל יום מדליקים עוד נר, בכל יום 
יש לנו הזדמנות להוסיף עוד אור 
לעולם בחיבור מעל האגו שלנו.  



"צריך שכל אדם ידע ויבין 
שבתוך תוכו דולק נר, ואין נרו 

שלו כנר חברו ואין איש שאין לו 
נר. צריך שכל איש יבין שעליו 

לעמול ולגלות את אור נרו 
ברבים, להדליקו לאבוקה גדולה 

ולהאיר לעולם כולו".
הראי"ה קוק
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איך החניה 

עד כה? 
רוצים עוד תכנים מאירים 
על חנוכה וחגים אחרים? 

לחצו כאן<


